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REVISTA PRESEI 
 

 Parchet, despre modificările la Codul de procedură penală: 33 de articole de lege au elemente de 
neconstituţionalitate 
Ministerul Public anunţă, luni, că a finalizat analiza modificărilor aduse Codului de procedură penală şi a 
identificat 33 de articole de lege care prezintă elemente de neconstituţionalitate, prevederile respective 
referindu-se, printre altele, la prezumţia de nevinovăţie sau dreptul la apărare. 
"La nivelul Ministerului Public a fost finalizată analiza modificărilor aduse Codului de procedură penală, inclusiv 
prin consultarea unităţilor de parchet şi a structurilor specializate, fiind identificate 33 de articole de lege care 
prezintă elemente de neconstituţionalitate. Articolele de lege criticate se referă la aspecte esenţiale ale procesului 
penal, respectiv: prezumţia de nevinovăţie; caracterul echitabil şi termenul rezonabil al procesului penal; dreptul la 
apărare; drepturile persoanei vătămate; drepturile inculpatului; efectuarea unei anchete efective", transmite 
Ministerul Public, într-un comunicat de presă remis luni MEDIAFAX. 
Principalele observaţii ale instituţiei conduse de Augustin Lazăr au în vedere încălcarea standardelor privind 
calitatea legilor referitoare la claritate, coerenţă şi predictibilitate, nerespectarea exigenţelor în materie de 
redactare legislativă consacrate de jurisprudenţa Curţii Constituţionale, afectarea principiilor securităţii juridice şi 
a încrederii legitime în dispoziţiile legii prin lipsa de rigurozitate a unor texte. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul Codurilor Penale. Tăriceanu exclude OUG sau asumarea răspunderii: Mergem pe procedură 
parlamentară/ UPDATE Dragnea: O să cer celor din comisie să închidă codul penal, să intre în circuitul obişnuit 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat luni că este exclusă ordonanţă de urgenţă sau 
asumarea răspunderii pe Codurile Penale, singura variantă acceptată urmând să fie dezbaterea parlamentară. 
"Nu se discută, nu am discutat de niciun fel de o pe modificarea codurilor. Scoateţi din discuţie acest subiect. Vom 
merge exclusiv pe calea dezbaterilor parlamentare. Nici asumarea răspunderii nu e avută în vedere. Doar 
dezbaterea parlamentară", a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
Legat de şedinţa Coaliţiei de luni, cu Liviu Dragnea şi Viorica Dăncilă, Tăriceanu spune că nu s-a discutat despre 
modificarea codurilor. 
"Ministrul Justiţiei elaborează un document pe care MAE şi Ministerul pe Afeceri Europene să îl comunice 
partenerilor europeni. Acest document vizează o prezentare în rezumat a modificărilor care urmează să fie 
adoptate pe Codului de procedură penală şi Codul penal. Cred că este nevoie de o informare corectă, obiectivă a 
ceea ce se urmăreşte în Parlament. Am văzut o serie de ştiri false cu privire la anumite aşa zise modificări care ar 
urma să se facă", a mai spus Tăriceanu. 
Dragnea: O să cer celor din comisie să închidă codul penal 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că va cere membrilor Comisiei Iordache să grăbească dezbaterile 
şi votul pe Codul Penal, pentru ca acesta să intre în procedură parlamentară cât mai repede, excluzând 
posibilitatea emiterii unei ordonanţe de urgenţă în acest sens. 
 
"Am spus şi spun că trebuie să grăbească procedurile. Facem o sesiune extraordinară, dar nu putem toată vara. O 
să cer celor din comisie să închidă codul penal să intre în circuitul obişnuit. Am vorbit despre faptul că am 
respectat toate termenele, le-am lungit şi nu e cazul", a declarat luni Liviu Dragnea, întrebat fiind dacă este 
necesară o ordonanţă de urgenţă pe tema codurilor penale. 
Chestionat din nou de jurnalişti dacă este exclusă în acest moment o OUG, Dragnea a răspuns scurt: "Da". 
Vicepreşedintele PSD Gabriela Firea a declarat că săptămâna aceasta se va lua o decizie cu privire la posibilitatea 
ca modificarea Codurilor penale să se facă prin OUG, afirmând că liderii partidului se vor consulta cu experţi din 
domeniu juridic. 
Vineri, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, cu privire la modificarea Codurilor penale, că în Parlament nu 
se mai poate vorbi de adoptarea cu procedură normală - dezbateri, adoptare şi promulgare, toate proiectele PSD-
ALDE fiind blocate. 
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”Îmi cer iertare acum miilor de români care unii stau în puşcărie pe un articol neconstituţional, alţii sunt târâţi în 
tribunale pe baza aceluiaşi articol sovietic, iar alţii sunt târâţi pe la DNA şi mai sunt şi alte mii sau zeci de mii care 
nici măcar nu ştiu că au dosar. Îmi cer iertare că s-a lungit atât de mult elaborarea codului Penal. Probabil că nu o 
să mă ierte. Maniera pe care noi am avut-o, pe care eu am avut-o de a avea o abordare procedural corectă, în 
Parlament, s-a dovedit că a fost una greşită, pentru că în Parlament nu se mai poate vorbi de adoptarea cu 
procedură normală - dezbateri, adoptare şi promulgare”, a declarat Liviu Dragnea. 
El a mai spus că legile propuse de majoritatea parlamentară sunt blocate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunţă că nu este exclusă suspendarea preşedintelui Iohannis: A întârziat nepermis de mult 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat luni că nu este exclusă suspendarea preşedintelui Klaus Iohannis, în 
contextul în care liderul social democraţilor spune că preşedintele a întârziat nepermis de mult cu luarea unei 
decizii privind revocarea Laurei Codruţa Kovesi. 
Nu este exclusă (n.r.: suspendarea preşedintelui) pentru că deja a stat neconstituţional de mult şi nepermis de 
mult. Jocul cu <<să mai citim>> e o bătaie de joc la adresa CCR. A întârziat foarte mult", adeclarat Liviu Dragnea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, săptămâna trecută, că este tot în faza de lectură a motivării CCR, prin care 
magistraţii constituţionali îi cer revocarea Laurei Codruţa Kovesi. 
CCR a motivat, la începutul lunii iunie, hotărârea prin care a constatat conflictul instituţional dintre Klaus Iohannis 
şi ministrul Jutiţiei, cerându-i şefului statului să emită decretul de revocare din funcţie a şefei DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul privind SUPERIMUNITATEA judecătorilor CCR a trecut de Parlament 
Senatul a adoptat, luni, ca for decizional, proiectul care modifică Legea de organizare şi funcţionare a Curţii 
Constituţionale, care prevede că judecătorii constituţionali pot fi urmăriţi penal, însă nu pot fi arestaţi, 
percheziţionaţi sau trimişi în judecată decât cu încuviinţarea plenului CCR. 
Proiectul de lege a fost adoptat, în şedinţa plenului de luni al Senatului, cu 70 de voturi "pentru", 28 "împotrivă" şi 
zero abţineri. Reexaminarea legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale a fost făcută 
în urma deciziei Curţiii Constituţionale de a admite parţial sesizarea de neconstituţionalitate a PNL şi USR. 
Pe 23 mai, Camera Deputaţilor a adoptat iniţiativa legislativă cu 171 de voturi "pentru", 91 de voturi "împotrivă" şi 
nouă abţineri, în calitate de prima cameră sesizată. 
Astfel a fost modificat articolul 66 din Lege care prevede, la alineatul (1) că "Judecătorii Curţii Constituţionale nu 
pot fi reţinuţi, arestaţi, percheziţionaţi sau trimişi în judecată penală decât cu încuviinţarea plenului Curţii 
Constituţionale, la cererea Procurorului General al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie", se 
arată în textul iniţiativei adoptate. 
A fost modificat şi alineatul (4), pentru punerea în acord cu decizia CCR, care prevede că "În caz de infracţiune 
flagrantă, judecătorii Curţii Constituţionale pot fi reţinuţi şi supuşi percheziţiei, Procurorul General informându-l 
de îndată pe preşedintele Curţii Constituţionale". 
În forma iniţială, înaintea deciziei CCR de neconstituţionalitate parţială, în textul trimis spre promulgare, alineatul 
(4) stipula: "În caz de infracţiune flagrantă, judecătorii Curţii Constituţionale pot fi reţinuţi şi supuşi percheziţiei, 
ministrul justiţiei informându-l de îndată pe preşedintele Curţii Constituţionale." 
De asemenea, alineatul (3) al articolului 68 a fost abrogat, tot la propunerea grupului PSD. Alineatul prevedea că: 
"Judecătorul care a fost numit pentru restul de mandat al unui alt judecător va putea fi numit, la reînnoirea Curţii 
Constituionale, pentru un mandat complet de 9 ani." 
Pe data de 20 martie, CCR a admis parţial sesizarea PNL şi USR privind imunitatea judecătorilor constituţionali, în 
sensul că nu vor beneficia de imunitate în ceea ce priveşte urmărirea penală, însă este nevoie de votul a două 
treimi dintre membrii instituţiei în cazul reţinerii, arestării sau percheziţiei judecătorilor. 
Iniţiativa legislativă, votată luni de Senat, urmează să ajungă la promulgare la preşedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Senat: Proiect al Guvernului care prevede amenzi majorate pentru refuzul legitimării, adoptat tacit 
Senatul a adoptat tacit, în plenul de luni, un proiect al Executivului, aflat în procedură de urgenţă, care modifică o 
serie de acte normative din domeniul ordinii şi siguranţei publice referitoare la autoritatea poliţistului şi 
majorarea amenzilor aplicate persoanelor care refuză să se legitimeze. 
Proiectul instituie reguli referitoare la procedurile de legitimare, control corporal, al bagajelor şi al vehiculului 
persoanei, conducerea persoanei la sediul poliţiei şi utilizarea forţei. 
Proiectul adoptat, luni, tacit de Senat, în calitate de prim for sesizat, prevede şi o majorare a cuantumului 
amenzilor de la 100 - 500 lei, la un maximum între 500 - 1.500 lei, aplicate persoanelor care refuză să dea 
informaţii referitoare la identitate. Motivul prevăzut în proiect este faptul că refuzul unei persoane de a fi 
legitimată presupune deplasarea acesteia la sediul poliţiei, interval orar în care poliţistul nu poate interveni la alte 
cazuri. "De multe ori, refuzul de legitimare stă la baza escaladării unor situaţii tensionate în interacţiunea poliţist-
cetăţean", se arată în textul iniţiativei legislative. 
Proiectul prevede şi o majorare a amenzilor, de la 500 - 1.500 de lei, la 2.000 - 3.000 de lei, pentru organizarea de 
petreceri private în spaţiul public, "în proximitatea imobilelor cu destinaţia de locuinţe". Dacă există abateri ale 
faptei, într-un interval de 24 de ore, atunci amenda va fi între 3.000 şi 6.000 de lei. Ulterior, acestei amenzi, în caz 
de repetare, poliţistul acorda ancţiunea prestării unei activităţi în folosul comunităţii, iar procesul-verbal 
constatator al contravenţiei trebuie înaintat instanţei în maximum 48 de ore, conform sursei citate. 
Un articol nou introdus prin proiectul de lege prevede că închisoare de la 3 luni la un an sau amendă pentru 
persoanele, care deşi au primit avertizare, continuă să împiedice autorităţile să aplice legea: "Fapta persoanei 
care, după ce a fost avertizată, împiedică în mod nemijlocit organul de ordine publică de a-şi îndeplini, în condiţiile 
legii, obligaţiile de serviciu referitoare la legitimarea, controlul corporal, al bagajelor şi al vehicului sau conducerea 
unei persoane la sediul de poliţie ori al altui organ de stat, constituie infracţiune şi se pedepseşte cu închisoare de 
la 3 luni la un an sau cu amendă, dacă fapta nu constituie o infracţiune mai gravă", se arată în iniţiativa adoptată 
tacit de Senat. 
Înaintea aplicării sancţiunii, organele de ordine publică trebuie să înştiinţeze verbal persoana care refuză 
legitimarea: "Avertizarea prevăzută la alin. (1) se face verbal, prin cuvintele: «Acţiunea dumneavoastră este 
ilegală, continuarea acesteia atrage răspunderea penală, potrivit legii!». Dispoziţiile alin. (1) nu se aplică în cazul 
persoanei care face obiectul măsurilor ce trebuie luate de către organul de ordine publică." 
Actul normativ prevede şi cazurile în care poliţistul are dreptul să conducă o persoană la sediul poliţiei: "când nu 
s-a putut stabili identitatea acesteia ori există motive verosimile pentru a bănui că identitatea declarată nu este 
reală sau documentele prezentate nu sunt veridice; când din cauza comportamentului, locului, momentului, 
circumstanţelor ori bunurilor aflate asupra sa există motive verosimile pentru a bănui că pregăteşte sau a comis o 
faptă ilegală; când prin acţiunile sale periclitează viaţa, sănătatea sau integritatea corporală, a sa ori a altei 
persoane, sau ordinea publică; când luarea unor măsuri legale, pe loc, ar putea crea un pericol pentru aceasta sau 
pentru ordinea publică." 
Ulterior luării măsurilor legale faţă de persoana condusă la sediul poliţiei, agentul de poliţie este obligat să 
permită acesteia să părăsească sediul poliţiei, "fără a se depăşi 8 ore de la momentul iniţierii deplasării". La 
expirarea acestui termen, persoana poate pleca din sediul poliţiei. "Dacă identitatea persoanei nu a putut fi 
stabilită, termenul se poate prelungi, motivat, până la 12 ore", potrivit sursei citate. 
Potrivit legislaţiei în vigoare, respectiv a Legii 218/2002 privind organizarea şi funcţionarea Poliţiei Române, o 
persoană poate fi condusă la sediul Poliţiei în vederea identificării şi luării măsurilor legale pentru maximum 24 de 
ore. 
Proiectul de lege adoptat tacit de Senat urmează să primească votul Camerei Deputaţilor, for decizional pentru 
iniţiativa legislativă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Coaliţia a stabilit strategia pentru miercuri: Vom fi în sală la moţiune, dar nu vom vota 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că membrii Coaliţiei PSD-ALDE au stabilit strategia pentru 
moţiunea de cenzură de miercuri, aleşii urmând să fie în sală, dar nu vor vota. 
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”Am discutat despre moţiune, în principal. S-a şi votat procedura pe care o vom urma miercuri. O să fim prezenţi 
cât este necesară ca să se asigure cvorumul, dar nu vom vota. Nu vorbim despre trădători. Logica este alta - să-şi 
asigure numărul de voturi, dacă tot au iniţiat moţiunea de cenzură. De ce trebuie să ne implicăm noi în acest 
demers al Opoziţiei? Să aibă voturi!”, a anunţat Liviu Dragnea. 
Moţiunea de cenzură "Demiterea Guvernului Dragnea-Dăncilă, o urgenţă naţională!", depusă de PNL, USR şi PMP, 
va fi citită, luni, în plenul reunit al celor două camere ale Parlamentului, dezbaterile şi votul fiind programate 
pentru şedinţa de miercuri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un partid parlamentar anunţă că intră în grevă japoneză: Vom purta banderole şi chemăm oamenii miercuri 
la protest 
Preşedintele USR, Dan Barba, a anunţat luni că aleşii formaţiunii pe care o reprezintă au intrat în grevă japoneză, 
urmând ca până miercuri să poarte banderole albe la mână. Mai mult, USR cheamă oamenii în stradă, pe timpul 
votului moţiunii de cenzură. 
"Suntem în grevă japoneză (...) Distribuim această scrisoare prin care cerem să retragă sprijinul parlamentar lui 
Liviu Dragnea. Dacă acest partid pretinde că guvernează pentru România, ar trebui să îşi respecte măcar propriile 
reguli. Vom distribui zeci de mii de banderole, miercuri la ora 12.00, la Parcul Izvor. Invităm cetăţenii României să 
fie alături de democraţia din acest stat", a declarat Dan Barna, preşedintele USR. 
Aleşii USR au distribuit luni, colegilor aleşi din PSD, scrisori prin care cer revocarea preşedintelui Camerei 
Deputaţilor, Liviu Dragnea, după ce acesta a fost condamnat la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu suspendare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Contramanifestaţie în ziua moţiunii. Susţinători PSD-ALDE sunt anunţaţi în faţa Parlamentului, în timpul 
mitingului la care opoziţia a chemat oamenii în stradă 
Senatorul PSD, Claudiu Manda, a anunţat că miercuri, când va fi votată moţiunea de cenzură a PNL împotriva 
Guvernului Dăncilă, este posibil să fie prezenţi în faţa Parlamentului susţinători ai PSD-ALDE. Şi Ludovic Orban a 
transmis un mesaj simpatizanţilor PNL să iasă în stradă în ziua moţiunii. 
Întrebat, luni seară într-o emisiune difuzată de Antena 3, dacă sunt şanse să vină susţinătorii coaliţiei PSD-ALDE la 
Parlament în ziua moţiunii de cenzură, Claudiu Manda a răspuns scurt: "Da. S-ar putea să vină". 
Chestionat ce se poate întâmpla dacă, în ziua votului moţiunii vor fi la Parlament şi susţinătorii PSD-ALDE şi cei ai 
Opoziţiei, Manda a replicat: "Sunt două variante, fie să-i putem compara numeric, fie să ajungă la conflict. Numai 
că ce vedem azi că se întâmplă, inclusiv la nivelul Parlamentului, s-ar putea să îşi dorească în continuare, cei care 
vin acum, protestatarii astfel de acţiuni. Am luat şi măsuri în Parlament, însă te poţi gândi că susţinătorii USR vin 
la restaurant, să ia furculiţa şi apoi să fugă cu fuculiţa prin Parlament." 
Senatorul PSD a adăugat că moţiunea de cenzură nu are nicio şansă să treacă şi că este posibil ca şi parlamentari 
ai Opoziţiei să nu fie prezenţi sau să voteze moţiunea. Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, luni, că social-
democraţii vor fi prezenţi în plenul reunit pentru a asigura cvorumul necesar, dar nu vor vota la moţiunea de 
cenzură. 
Preşedintele PNL Ludovic Orban a transmis, luni, un mesaj simpatizanţilor formaţiunii pe care o conduce, 
îndemnându-i să iasă în stradă la mitingurile organizate în ziua moţiunii, atât în ţară cât şi în Bucureşti. 
"PNL este deschis, după căderea Guvernului, la negocieri cu toate forţele politice civilizate, decente, care vor 
binele României, pentru conturarea unei soluţii benefice pentru România, care să reaşeze România pe drumul 
firesc, euro-atlantic, pe un drum democratic, care să respecte valorile şi principiile fundamentale care stau la baza 
funcţionării UE. Pe un drum care să permită fiecărui cetăţean să aibă o şansă la o viaţă mai bună. (…) Am luat 
decizia de a solicita membrilor, simpatizanţilor PNL, să fie prezenţi la toate manifestaţiile de susţinere a moţiunii 
de cenzură, atât în Bucureşti miercuri, în ziua moţiunii, cât şi în toate celelalte oraşe în care se vor organiza 
mitinguri şi le-am solicitat să fie prezenţi pentru a fi alături de cetăţenii români care vor ca România să revină pe 
drumul drept", a declarat Ludovic Orban, preşedintele PNL. 
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La rândul său, preşedintele USR, Dan Barna, a anunţat luni că aleşii formaţiunii pe care o reprezintă au intrat în 
grevă japoneză, urmând ca până miercuri să poarte banderole albe la mână. Mai mult, USR cheamă oamenii în 
stradă, pe timpul votului moţiunii de cenzură. 
Biroul permanent al Camerei Deputaţilor a decis, luni, că USR nu va mai putea face accesul invitaţilor la grupul 
parlamentar al partidului, a anunţat liderul deputaţilor Claudiu Năsui. Protestatarii de săptămâna trecută au intrat 
cu ajutorul unor invitaţii din partea USR. 
Imediat după ce au făcut accesul la Palatul Parlamentului, aceştia nu s-au dus la nivelul 1M, unde este grupul 
parlamentar al USR, ci au rămas la nivelul P1, unde au protestat, în timp ce premierul Viorica Dăncilă susţinea un 
discurs în plenul reunit despre preluarea preşedinţiei Consiliului UE de către România din ianuarie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea îl atacă pe Eduard Hellvig, după ce conducerea SRI a anunţat că nu e implicată în jocuri de 
putere: A cedat statului paralel 
Serviciul Român de Informaţii a dat luni asigurări că nu e implicat în niciun fel de jocuri de putere, de "menţinere a 
instituţiei în afara dezbaterilor politice şi de determinare în efortul conjugat de a prezerva securitatea naţională". 
Poziţia a fost asumată de întregul Consiliu Director al SRI din care fac parte atât directorul, cât şi adjuncţii săi, şi 
vine ca răspuns la declaraţiile lui Liviu Dragnea de vineri, după şedinţa CEX în care a primit susţinerea partidului ca 
urmare a condamnării în primă instanţă în dosarul angajărilor fictive. La câteva ore distanţă, Liviu Dragnea l-a 
acuzat pe şeful SRI Eduard Hellvig că a cedat statului paralel. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea l-a atacat luni pe şeful SRI, Eduard Hellvig, spunând că nu mai are susţinerea sa 
deoarece a cedat statului paralel. 
"E bine să nu mai fie implicat în nimic altceva (n.r: SRI), în afară de atribuţiile legale şi constituţionale. Vin 
informaţii despre implicarea efectivă în alte atribuţii decât ale lor", a declarat Liviu Dragnea. 
Întrebat de ce nu îl mai susţine pe şeful SRI, Dragnea a răspuns: "a cedat si el statului paralel". 
Declaraţiile vin în contextul în care SRI, prin Colegiul Director, ceea ce înseamnă atât şeful SRI, cât şi adjuncţii săi, a 
transmis luni că instituţia nu este implicată în jocuri de putere. 
"Este regretabil faptul că se încearcă atragerea Serviciului Român de Informaţii într-o zonă a speculaţiilor prin 
afirmaţii false, acuzaţii nefondate şi calomnierea cadrelor Serviciului. SRI condamnă ferm aceste încercări de 
denigrare a instituţiei şi îi asigură pe partenerii interni şi externi că va ramâne ancorat în misiunile sale care 
privesc exclusiv securitatea naţională. Directorul SRI, domnul Eduard Hellvig, îi asigură pe toţi cetăţenii României 
de neimplicare în niciun fel de jocuri de putere, de menţinere a instituţiei în afara dezbaterilor politice şi de 
determinare în efortul conjugat de a prezerva securitatea naţională",transmite Colegiul Director al Serviciului 
Român de Informaţii. 
Consiliul Director al SRI este compus din directorul Serviciului Român de Informaţii Eduard Hellvig, prim-adjunctul 
Răzvan Ionescu şi adjuncţii acestuia, respectiv Cristian Bizadea, Adrian Ciocîrlan, George Viorel-Voinescu, precum 
şi din şefi ai unor unităţi centrale şi teritoriale. Preşedintele Consiliului Director este directorul SRI, potrivit site-
ului instituţiei. 
Precizările vin în contextul în care, în ultima perioadă, au existat mai multe referiri la activitatea SRI. Preşedintele 
PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, vineri, că rămâne la conducerea partidului şi a majorităţii parlamentare, precizând 
că nu îl sperie nici Klaus Iohannis, nici Eduard Hellvig, nici Lucian Pahonţu, nici Laura Codruţa Kovesi, nici Traian 
Băsescu, nici Victor Ponta, nici Gabriel Oprea şi nici alţii.  
Declaraţiile au fost făcute la finalul şedinţei Comitetului Executiv, în care PSD şi-a arătat susţinerea pentru Liviu 
Dragnea, ca urmare a condamnării la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu executare, în primă instanţă, în dosarul 
angajărilor fictive.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Fondurilor Europene anunță investiții în justiție și dezvoltare locală: Au fost semnate proiecte de 
peste 130 milioane de euro 
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Rovana Plumb, ministrul Fondurilor Europene, a anunțat, luni, la Guvern, că au fost semnate, recent, două 
proiecte în valoare de 83 milioane de euro, in domeniul dezvoltării locale, și 53 milioane de euro, in justiție, fără a 
preciza despre ce programe este vorba. 
"După cum știți, Ministerul Fondurilor Europene are in gestiune si programe finantate prin mecanismul spatiului 
economic european si cel norvegian. Avem 7 programe in implementare, in valoare de 300 milioane euro, in 
cultura, educatie, cercetatre, IMM-uri, afaceri interne, justitie si dezvoltare locală. Ultimile două- devoltare locala, 
83 milioane de euro si justitie, 53 milioane euro, au fost semnate vinerea care a trecut", a declarat Rovana Plumb. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Carmen Dan, despre informatizarea sistemului de stocare a datelor de stare civilă: Cetățeanul va avea 
posibilitatea de a monitoriza stadiul cererii 
Carmen Dan, ministrul Afacerilor Interne, a explicat, luni, că în cel mult 3 ani cetățenii români vor avea acces 
online la documente de stare civilă, fără a fi necesară existența acestora pe hârtie, precizând că printre beneficii 
se vor număra reducerea birocrației, accesul rapid la documente și comunicarea rapidă între instituții. Proiectul va 
fi implementat în 3 ani, valoarea acestua fiind de aproape 185 de milioane de euro, finanțare europeană. 
"În ultimii zece ani ne-am dorit de fiecare data sa identificam solutii sustenabile. S-au informatizat componente 
punctule din sistemul de emitere a documentelor cetatenilor, insa nu s-a reusit niciodata ce s-a intamplat acum, o 
abordare de ansamblu. Informatizam sistemul de depunere a cererilor de stare civila, se reduc drumurile la starea 
civila, documentele vor fi accesibile in format electonic. După implementare și informatizare, orice cetățean va 
putea solicita eliberarea unui duplicat de stare civilă chiar dacă se află într-o altă localitate decât cea în care s-a 
născut. Cetățenii vor putea păstra documentele pe suport digital, având aceeași autenticitate. Se reduc 
documentele în format de hârtie, se elimină corespondența în format de hârtie între instituții. Prin acest proiect 
cetățeanul va avea posibilitatea de a vizualiza documentele de stare civila inregistrate in sistem, dar si 
monitorizarea permanenta a stadiului cererii pe care o face cetatenul. Nu se vor intampla de maine, ca termenul e 
de 3 ani, dar se vor intampla cu siguranta", a declarat ministrul Afacerilor Interne. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mihai Fifor, într-un interviu pentru AP: Nu cred că există o zi fără provocări din partea Rusiei asupra spaţiului 
aerian şi asupra apelor teritoriale aparţinând României 
România se confruntă zilnic cu "provocări" din partea Rusiei în zona Mării Negre şi contracarează atacuri 
cibernetice şi interferenţe politice, afirmă ministrul Apărării, Mihai Fifor, într-un interviu acordat agenţiei de ştiri 
Associated Press. 
Mihai Fifor a declarat pentru Associated Press că România vrea să devină principalul factor de securitate şi o zonă 
pentru depistarea rapidă a ameninţărilor care vizează aliaţii din cadrul NATO. 
"Nu cred că există o zi fără provocări" din partea Rusiei asupra spaţiului aerian şi asupra apelor teritoriale 
aparţinând României, dar Guvernul depune eforturi pentru "descurajarea" acestor acţiuni "cât mai mult posibil şi 
cât se poate de eficient", a afirmat Mihai Fifor. 
România găzduieşte o importantă bază militară americană şi a adoptat poziţii mai pro-americane decât statele 
vecine, situaţie care a condus la relaţii reci cu Rusia, care, potrivit lui Mihai Fifor, este "practic un vecin" de când a 
anexat regiunea ucraineană Crimeea în 2014. 
"Rusia îşi suplimentează practic în fiecare zi capacităţile militare în Peninsula Crimeea; vorbim despre noi 
capabilităţi navale, despre noi fregate, noi submarine", a explicat Mihai Fifor, afirmând că România majorează 
bugetul pentru apărare la nivelul de 2% şi "demonstrează că este un pilon de stabilitate şi securitate". 
Mihai Fifor a subliniat că România se confruntă cu "interferenţe în zona politică, interferenţe asupra 
minorităţilor... şi război economic" care include exprimarea de opoziţie faţă de construcţia unei conducte care să 
reducă dependenţa faţă de gazul rusesc. 
Conducta de gaz, din Bulgaria spre Austria prin România şi Ungaria, ar putea permite României să devină un mare 
exportator de gaz prin conectarea rezervelor din bazinul Mării Negre. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Asistentul secretarului de stat al SUA pentru controlul armamentelor va veni la Bucureşti în această 
săptămână 
Asistentul secretarului de stat al SUA pentru controlul armamentelor, verificare şi conformitate, Yleem D.S. 
Poblete, se va deplasa la Haga, Viena şi Bucureşti în perioada 26-30 iunie, informează un comunicat postat pe site-
ul Departamentului de Stat de la Washington. 
În România, asistentul secretarului de stat va avea întrevederi la Ministerul de Externe şi la Ministerul Apărării, şi 
va efectua o vizită de teren legată de Tratatul Cer Deschis. 
 
La Haga, Yleem D.S. Poblete îl va însoţi pe John Sullivan, adjunct al secretarului de stat, care va prezenta poziţia 
americană la sesiunea specială a Conferinţei Statelor părţi ale Organizaţie pentru Interzicerea Armelor Chimice. 
 
La Viena, Yleem Poblete se va întâlni cu responsabili din cadrul Agenţiei Internaţionale pentru Energie Atomică 
(AIEA) şi ai Comisiei Pregătitoare a Organizaţiei Tratatului privind interzicerea totală a testelor nucleare (CTBTO), 
şi va discuta despre eforturile de monitorizare, detectare şi verificare, în special cu referire la Coreea de Nord, 
Siria şi Iran, menţionează comunicatul Departamentului de Stat al SUA.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Parlament: Birourile permanente reunite decid marţi calendarul de audiere şi validare a lui Vlase la şefia SIE 
Birourile permanente ale Camerei Deputaţilor şi Senatului se reunesc marţi, de la ora 13,30, pentru a stabili 
calendarul cu privire la audierea şi validarea lui Gabriel Vlase în funcţia de director al Serviciului de Informaţii 
Externe, scrie agerpres.ro.  
Preşedintele Klaus Iohannis l-a propus pe deputatul PSD Gabriel Vlase în funcţia de director al SIE. În acest sens, 
Iohannis a transmis, pe 14 iunie, o scrisoare preşedinţilor celor două Camere ale Parlamentului.  
Gabriel Vlase este vicepreşedinte al Camerei Deputaţilor, membru al Comisiei pentru apărare, ordine publică şi 
siguranţă naţională şi membru al Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului privind analizarea şi 
actualizarea cadrului normativ cu incidenţă în domeniul securităţii naţionale.  
 
Potrivit procedurilor parlamentare, Birourile permanente reunite vor stabili data la care Vlase urmează să fie 
audiat în Comisia pentru controlul SIE. După audiere, plenul comun este cel care decide, prin vot, dacă Vlase va 
ocupa sau nu funcţia de director SIE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vasilescu, BNR. Banca nu vrea să limiteze creditarea, dar apără populația de supraîndatorare 
Banca Naţională a României nu are nicio preocupare pentru limitarea creditării, însă doreşte să evite 
supraîndatorarea populaţiei. Cel puțin aceasta pretind reprezentanții BNR care nu comentează ultimele 
informații privind modificarea pragurilor de îndatorare. 
"Lucrurile sunt foarte limpezi. Banca Naţională nu are nicio preocupare pentru limitarea creditării. Indiferent cum 
s-a exprimat guvernatorul, trebuie să îi fie luat nu un cuvânt, ci contextul, iar contextul în care a vorbit este foarte 
limpede. A explicat că România are cea mai mică rată de intermediere a creditării pe piaţa Uniunii Europene. Deci 
avem cea mai mică intermediere ca raport credite private la PIB, din toată Uniunea Europeană. Nu avem niciun 
interes să limităm creditarea", a spus, luni, Adrian Vasilescu, consultant de strategie la Banca Naţională a 
României (BNR). 
„Este o cerinţă de la Uniunea Europeană şi este o înţelegere foarte clară în România situaţiei de fapt şi fond şi de 
drept: nu putem să ne permitem să riscăm o supraîndatorare a populaţiei care ar afecta întreaga economie. Şi 
atunci aceasta este problema în legătură cu creditele. Să evităm în orice caz o supraîndatorare a populaţiei. Deci 
nu limitarea creditării, ci măsuri pentru evitarea supraîndatorării populaţiei", a mai pus Vasilescu. 
La jumătatea acestei luni viceguvernatorul BNR, Liviu Voinea, la conferinţa de prezentare a Raportului asupra 
stabilităţii financiare a declarat că documentul privind limitarea gradului de îndatorare nu provine de la Banca 
Naţională, întrucât instituţia, când are ceva de spus, spune cu subiect şi predicat. 
(Sursa: Digi 24) 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Partidul Ecologist Român îi cere primarului general să ia măsuri pentru îmbunățățirea calității aerului/ 
SCRISOARE DESCHISĂ 
Ecologistii îi cer primarului general al Capitalei să ia măsuri dure și concrete pentru îmbunătățirea calității aerului 
din București prin intermediul unei scrisori deschise: 
Scrisoare deschisă 
Către: Primăria Generală a Municipiului Bucureşti , Bulevardul Regina Elisabeta 42 
În atenția: Doamnei Primar Gabriela Vrânceanu- Firea Pandele 
Stimată doamnă Primar, 
Uniunea Europeană ne anunță că în România mor anual 25.000 oameni din cauza poluării aerului (afecțiuni 
cardiovasculare, cancer pulmonar etc.), iar unul dintre orașele problematice este chiar București. În acest sens, 
Partidul Ecologist Român, militant al protecției mediului și al drepturilor bucureștenilor plătitori de taxe și 
impozite, vă solicită să luați în considerare soluțiile de mai jos: 
- Taxa de aglomerare pentru accesul în inelul zero al Bucureștiului, cu excepția celor care au domiciliul sau care au 
locul de muncă în zonă (între 100- 200 lei/ zi, fond pentru crearea pistelor de bicicletă și a Centurii Verzi a 
Capitalei) 
- Interzicerea treptată în București, până în 2020, a autoturismelor care sunt încadrate la clasa de poluare de până 
la 4 (Euro 0,1,2- până în 2019 și Euro 3,4- până în 2020) 
- Urgentarea lucrărilor de modernizare a Centurii București în regim de autostradă, lucrări care includ extinderea 
acesteia (în colaborare cu colegii de partid, aflați la guvernare) 
- Îmbunătățirea infrastructurii de monitorizare a calității aerului 
- Amenajarea de parcări la limita administrativă a orașului și corelarea acestor zone cu transportul public. 
- Extinderea rețelei de acoperișuri verzi sub titlul “ Fii ECO la mansardă” 
- Crearea unei Centuri Verzi în jurul Bucureștiului, prin plantarea de arbori (cel puțin două inele) 
- Realizarea pistelor de bicicletă 
- Ridicarea obligatorie a gunoiului în intervalul orar 04.00- 06.00 
- Înființarea benzilor de urgență pe bulevardele din București, acolo unde nu există și luarea măsurilor pentru 
respectarea regulilor de circulație în acest sens (monitorizare, amenzi) 
Doamnă Primar, Gabriela Firea, capitala României are nevoie de o schimbare totală de paradigmă față de 
abordările primarilor din trecut. Drepturile la viață, sănătate, siguranță existențială și bunăstare ale fiecărui 
bucureștean sunt condiționate de modul cum îi protejați și mai ales, de cum gestionați componenții mediului 
înconjurător. În acest scop, vă punem la dispoziție programul PER „București ECO-City”, care cuprinde măsuri 
menite să reducă poluarea și să genereze bunăstarea bucureștenilor. 
Dănuț Pop 
Președinte Partidul Ecologist Român 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Vicepremierul Ana Birchall s-a întâlnit cu secretarul de stat american, Mike Pompeo 
Viceprim-ministrul pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României, Ana Birchall, a avut, luni, o 
întâlnire la Departamentul de Stat cu secretarul de stat american, Mike Pompeo, ea vizitând şi Departamentul 
Energiei, unde a avut o întrevedere cu secretarul energiei, Rick Perry. 
”Vicepremierul Ana Birchall a reafirmat importanţa deosebită a Parteneriatului Strategic dintre România şi Statele 
Unite ale Americii pentru politica externă a ţării noastre şi a subliniat succesul reuniunii anuale a Dialogului 
Strategic de la Bucureşti. Cei doi demnitari au convenit continuarea coordonării strategice dintre România şi State 
Unite pentru avansarea priorităţilor comune în regiune şi gestionarea cu succes a ameninţărilor la adresa 
securităţii, prosperităţii şi democraţiei cu care se confruntă Europa din partea unor forţe externe”, informează 
Ambasada României în Statele Unite ale Americii. 
Potrivit sursei citate, Birchall a subliniat importanţa menţinerii unei politici coezive şi echilibrate a NATO pe flancul 
estic. 
”Salutând cooperarea excelentă în materie de securitate, Ana Birchall a reconfirmat obiectivul asumat al României 
de a-şi îndeplini angajamentele privind împărţirea echitabilă a responsabilităţilor în cadrul NATO în vederea 
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consolidării capacităţilor defensive ale aliaţilor. Oficialul român a remarcat oportunităţile de dezvoltare a 
dimensiunii economice a Parteneriatului Strategic şi a reiterat angajamentul ferm al României pentru 
aprofundarea securităţii energetice a Europei, prin continuarea implementării proiectelor de interconectare 
energetică la nivel regional şi diversificarea surselor de aprovizionare. Prezent la întâlnire, ambasadorul României 
în Statele Unite ale Americii, George Cristian Maior, a apreciat semnificaţia specială a discuţiilor la nivel înalt 
dintre cei doi oficiali pentru consolidarea Parteneriatului Strategic, bazat pe valorile democratice împărtăşite de 
cele două ţări. Totodată, ambasadorul român a salutat cooperarea strânsă dintre cele două ţări în domeniul 
securităţii şi acţiunile concrete de consolidare a parteneriatului pe dimensiunea economică”, mai informează 
Ambasada României în SUA. 
De asemenea, Ana Birchall a făcut o vizită, tot luni, la Departamentul Energiei, având întâlniri cu secretarul 
american al energiei, Rick Perry, şi alţi înalţi oficiali. 
”În cadrul vizitei a avut loc o întâlnire bilaterală între vicepremierul pentru implementarea parteneriatelor 
strategice ale României, Ana Birchall, şi secretarul Energiei, Rick Perry. În discuţiile cu oficialul american s-a 
reconfirmat angajamentul comun pentru amplificarea cooperării în domeniul energiei, o dimensiune cheie a 
Parteneriatului Strategic dintre cele două ţări. De asemenea, au fost abordate aspecte prioritare privind 
securitatea energetică regională, proiecte de transport, inter-conectivitate şi promovarea de noi tehnologii în 
domeniu”, menţionează Ambasada României în SUA. 
Vicepremierul Ana Birchall a declarat, potrivit sursei citate, că “România rămâne angajată în identificarea celor 
mai viabile soluţii din punct de vedere economic pentru a valorifica rezervele energetice din Marea Neagră, 
consolidarea profilului ţării noastre ca pol de securitate energetică regională fiind un obiectiv prioritar”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Restricţii de circulaţie de Ziua Drapelului. Trafic întrerupt pe Calea Victoriei din Capitală 
Marţi, va avea loc un ceremonial militar organizat cu ocazia “Ziua Drapelului”, în Piaţa Tricolorului din Capitală, 
fiind impuse restricţii de circulaţie în zonă, anunţă Brigada Rutieră a Capitalei. 
Astfel, între 09:00 – 11:00, se va restricţiona traficul rutier pe Calea Victoriei, între bd. Ion Câmpineanu şi bd. 
Regina Elisabeta, precum şi pe str. Constantin Mille, între orele 06.00 – 11.00. 
Pe durata intonării Imnului de Stat, circulaţia rutieră va fi oprită şi pe bd. Regina Elisabeta, între Piaţa Universităţii 
şi str. Ion Brezoianu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE obliga Romania sa-i despagubeasca pe turistii lasati pe drumuri de agentiile in faliment. Autoritatilor de la 
Bucuresti nu le pasa si risca amenzi uriase 
Nu faptul ca am depasit deja cu 6 luni termenul de transpunere a Directivei (UE) 2302/2015 privind drepturile 
turistilor ne va costa, ci faptul ca persistam in greseala. Astfel, la 1 iulie 2018, adica peste doar 6 zile, cand nu va 
putea aplica directiva, Romania va risca amenzi de milioane de euro. 
Intrarea in insolventa a unei mici agentii de turism ialomitene numite Terra Tourism SRL a fost cea care a readus 
in atentia publicului incapacitatea Romaniei de a transpune Directiva 2302/2015. De ce e nevoie de aceasta 
transpunere? In primul rand pentru ca turistilor cu buget redus - asa cum erau, probabil, cei ai agentiei din 
Ialomita - directiva le asigura conditii clare pentru repatrierea gratuita, in cazul in care agentia intrata in 
insolventa i-ar fi lasat pe meleaguri straine. 
Avantaje ar aduce, insa, directiva si pentru turistii de lux, care cumpara vacante foarte scumpe. Acestia ar trebui 
sa isi poata recupera intregul cost al unui sejur pe care l-au platit, dar de care nu s-au bucurat din cauza ca agentia 
de voiaj a intrat in insolventa. In Romania, suma maxima pe care o poate recupera un turist, intr-o astfel de 
situatie, este acum de numai 50.000 de dolari. Restul banilor platiti pe o vacanta ratata ar fi pierderea lui pe care 
ar trebui sa si-o asume vrand-nevrand, potrivit legilor din tara noastra. 
 
Mult mai important este ca directiva obliga statul sa gaseasca o sursa de finantare a acestor cheltuieli, nu doar sa 
prevada in legislatie obligatii pe care, apoi, nimeni sa nu si le asume. 
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Membra a UE, Romania nu respecta nici macar legea comunitara veche de 28 de ani 
Legislatia europeana stabilea, inca din anul 1990 - prin intermediul Directivei 90/314/CEE - ca turistul trebuie sa isi 
primeasca toti banii inapoi si sa fie repatriat gratuit, in cazul in care agentia de turism de la care isi cumparase 
biletele intra in insolventa. Totul era stipulat clar, inca de acum 28 de ani, in Articolul 7 al directivei amintite: 
"Organizatorul si/sau detailistul parte contractanta trebuie sa aduca garantii suficiente pentru a asigura, in caz de 
insolventa, rambursarea sumelor achitate de consumator si repatrierea acestuia". 
 
Statul roman a adoptat si el o serie de prevederi in acest sens, inca de acum aproape doua decenii, prin 
intermediul OUG 107/1999. Ulterior, actul normativ a fost revizuit si republicat, in 2008. Chiar si dupa intrarea in 
UE, insa, legea romaneasca a prevazut, in continuare ca, in caz de insolventa a agentiei, turistul nu primeste 
inapoi mai mult de 50.000 de dolari. Iar probleme cu turisti pe care agentiile ii uitasera prin strainatate au mai 
fost... 
In anii de dupa criza economica, pe masura ce romanii au inceput sa cumpere si vacante scumpe, chiar surse din 
randul operatorilor de turism au inceput sa spuna ca asigurarile din Romania nu sunt eficiente si ca, in caz de 
insolventa a agentiei, turistul ar trebui sa isi poata recupera toti banii. Cu toate astea, lucrurile au mers inainte 
fara ca statul sa modifice considerabil legislatia. 
 
In 2015, cand eram deja membri UE de 8 ani, s-a adoptat in spatiul comunitar Directiva 2302/201, care prevedea 
noi drepturi pentru turistii care isi cumpara bilete de vacanta de la agentii. Mai exact, in textul Directivei de 
mentioneaza ca: 
"In cazul in care organizatorul sau, in unele state membre, comerciantul cu amanuntul devine insolvabil, platile vor 
fi rambursate. In cazul in care organizatorul sau, dupa caz, comerciantul cu amanuntul devine insolvabil dupa 
inceperea executarii pachetului, iar transportul este inclus in pachet, repatrierea calatorilor este garantata". 
 
In Capitolul V al aceluiasi text de lege se mai prevad urmatoarele: 
 
" (3) Calatorii beneficiaza de protectia impotriva insolventei organizatorului indiferent de locul lor de resedinta, de 
locul de plecare sau de locul in care se efectueaza vanzarea pachetului si indiferent de statul membru in care este 
situata entitatea responsabila pentru protectia in caz de insolventa. 
 
(4) Atunci cand executarea pachetului este afectata de insolventa organizatorului, garantia este disponibila 
gratuit pentru a asigura repatrierile si, in cazul in care este necesar, plata cazarii inainte de repatriere. 
 
(5) Pentru serviciile de calatorie care nu au fost efectuate, rambursarile se acorda 
fara intarzieri nejustificate dupa solicitarea calatorului". 
 
In 2017, cand turistul roman putea trage sperata la o legislatie mai prietenoasa, 
Comisia Europeana a constat, insa, ca tara noastra nu doar ca nu era gata sa transpuna noua directiva, dar nici 
macar pe cea din 1990 (Directivei 90/314/CEE - n.red.) veche de 28 de ani, nu o implementase corect. In 
consecinta a emis avertismente privind declansarea unei proceduri de infringement la adresa Romaniei. 
 
Cum a procedat statul, in respectiva situatie, ne-a explicat ministrul Turismului de la acea vreme, Mircea Titus 
Dobre. 
"Situatia era destul de delicata. Se lua in calcul inclusiv introducerea Romaniei in procedura de infrigement, inca 
din anul 2017. Ar fi fost culmea sa se ajunga la asa ceva, pe Turism! Asa ca am prezentat Comisiei Europene o 
strategie de lucru si i-am cerut timp. Comsia a crezut in ceea ce prezentasem noi, dar ne-a comunicat ca trebuie 
neaparat sa rezolvam problema pana la finele lui 2017. Asa ca, pe tot parcursul anului, i-am tinut la curent cu tot 
ce am facut, pe acest capitol, in speranta ca ne vor permite sa ducem proiectul pana la capat", a explicat 
pentru Ziare.com Mircea Titus Dobre. 
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Legi peste legi, facute fara niciun folos 
 
Ca sa grabeasca lucrurile, Guvernul a decis sa modifice OG 107/1999 - actul normativ care reglementa garantarea 
rambursarii banilor turistilor si repatrierea lor, in caz de insolventa a agentiei - tot printr-o ordonanta. In 
consecinta, a adoptat OG 26/2017. 
"S-a incercat gasirea unei solutii de garantare a banilor dati de turisti agentiilor. Am apelat la ajutorul 
asiguratorilor privati. Acestia n-au fost, insa, de acord sa asigure pachetele in proportie de 100%. Asa ca a fost 
nevoie sa gasim, tot pe termen scurt, o alta solutie", a mai spus Mircea Titus Dobre. 
 
Alternativa gasita de Titus Dobre - la acel moment ministru al Turismului - a fost infiintarea unui Fond National de 
Garantare a Pachetelor de Servicii Turistice (FNGPST). 
"Acest fond ar fi fost avantajos din mai multe pruncte de vedere. Inainte de toate, rezolva problema pe termen 
scurt si mediu. Ne permitea sa ne aliniem, la timp, la legislatia europeana. Ulterior, aveam timp sa gasim si alte 
solutii de garantare. Apoi, fondul era gandit sa functioneze in subordinea Fondului National de Garantare a 
Creditelor pentru Intreprinderi Mici si Mijlocii (FNGCIMM) . Care oricum nu prea era pus la treaba! Apoi, FNGPST 
era gandit sa atraga si bani de la agentiile de turism, asa ca, in caz de insolventa a agentiei, nu se finanta 
rezolvarea problemelor turistilor doar cu bani de la stat. Dar repet: solutia era temporara, ca sa rezolvam 
problema si apoi sa gasim alte variante, mai bune", a mai explicat Mircea Titus Dobre. 
 
Textul OG 26/2017 a fost modificat, s-a renuntat la garantarea banilor si a repatrierii turistilor prin intermediul 
societatilor de asigurare si s-a apelat la solutia garantarii acestor potentiale cheltuieli prin FNGPST. Pana la finele 
anului, ordonanta a trecut prin Parlament si a devenit Legea 277/28.12.2017. La acel moment, termenul impus de 
CE pentru rezolvarea problemelor nu fusese inca depasit. 
 
Din pacate, desi a fost adoptata in urma cu jumatate de an, Legea 277/28.12.2017 nu are nici pana astazi norme 
de aplicare, spune Mircea Titus Dobra. Asta, cu toate ca, potrivit fostului Ministru de la Turism, ea folosea 
Romaniei atat la evitarea infringementului, cat si la transpunerea eficienta a Directivei 2302/2015. Momentan, 
insa, din motive greu de inteles, legea e trasa pe linie moarta, asa ca toata munca depusa la elaborarea ei a fost in 
zadar. 
 
In ianuarie 2018, in ultimele zile de mandat ale Cabinetului Tudose, Guvernul a lansat in dezbatere publica, pe 
siteul Ministerului Economiei, un proiect de ordonanta de urgenta care viza, la fel ca si Legea 277/28.12.2017 tot 
transpunerea Directivei 2302/2015. Si acest act normativ facea referire la infiintarea FNGPST. Din pacate, 
ordonanta n-a fost adoptata nici pana astazi, desi au trecut 5 luni de la lansarea ei in dezbatere. 
 
Asta inseamna, inainte de toate, ca Romania n-a transpus nici pana astazi Directiva 2302/2015, desi ar fi trebuit 
sa o faca pana la 1 ianuarie 2018. In plus, in cazul in care in termen de 6 zile nu e pregatita sa aplice prevederile 
directivei - si nu are cum sa fie pregatita, de vreme ce nici macar nu a transpus actul normativ - tara noastra risca 
amenzi usturatoare, de milioane de euro, potrivit datelor Comunicarii Comisiei Europene C (2017) 8720. 
Ziare.com a solicitat atat Ministerului Economiei, cat si Ministerului Turismului sa comunice date precise privind 
modul in care Romania va transpune Directiva 2302/2015 dar si privind motivele care au dus la aceste intarzieri 
uriase, insa nu am primit niciun raspuns pana acum. 
 
Patronatele din turism spun ca garantiile solide ar ajunga atat agentia cat si clientul 
 
Gabriela Peset, consilierul de comunicare al ANAT, a declarat pentru Ziare.com ca si operatorii de pe piata 
turismului isi doresc sa existe un sistem de garantare mult mai performant. Asta, cu toate ca, din cate am 
intelegem noi, infiintarea unui fond national de garantare i-ar costa destul de mult pe operatori. 
"ANAT a si venit cu mai multe propuneri, in acest sens. A fost sustinuta, initial, ideea Fondului de garantare, dar 
stiu ca s-au purtat discutii si cu asiguratori, care sa scoata pe piata un produs adaptat acestor nevoi de garantare 
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pe care le au agentiile. Oricum, solutii se vor gasi, in sensul ca, la nevoie, agentiile se pot asigura si in strainatate", 
a declarat Gabriela Peset. 
 
Din ceea ce am inteles noi, in ultimul an, statul a incercat, mai intai, sa rezolve problema transpunerii Directivei 
2302/2015 apeland la societati de asigurari. Strategia n-a mers, asa ca s-a decis infiintarea unui fond de garantare 
care sa asigure rambursarea banilor turistilor si pretul repatrierii lor, in cazul in care agentia ar intra in insolventa. 
Cum nici asta nu s-a putut face in timp util, statul a reluat discutiile cu societatile de asigurari, intorcandu-se, 
practic, din drum, la o solutie care deja si-a dovedit ineficienta. Asta, cu toate ca timpul pentru transpunerea 
directivei in legislatia nationala a expirat demult, iar amenzile bat la usa. 
 
Ca sa nu mai vorbim despre faptul ca noua lege ar trebui sa le fie de folos unor oameni care pleaca in vacanta si la 
care binele caror nicio institutie nu pare sa aiba timp sa se mai gandeasca... 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Instanţa supremă din Republica Moldova menţine decizia de anulare a scrutinului din Chişinău 
Curtea Supremă de Justiţie din Republica Moldova a dispus, luni seară, menţinerea deciziei Judecătoriei Chişinău 
şi a Curţii de Apel prin care a fost anulat scrutinul organizat pe 3 iunie pentru desemnarea primarului capitalei 
Republicii Moldova, câştigat de Andrei Năstase. 
În contextul deciziei instanţei supreme, Chişinăul va fi condus de un primar interimar până la organizarea unui nou 
scrutin local, în 2019. 
"Astăzi a fost ucisă democraţia", a afirmat Andrei Năstase după anunţarea deciziei, potrivit Unimedia. 
Sute de persoane au protestat în faţa Curţii Supreme de Justiţie în aşteptarea deciziei. 
Judecătoria Chişinău a anulat, săptămâna trecută, scrutinul organizat pe 3 iunie pentru desemnarea primarului 
capitalei Republicii Moldova, câştigat de Andrei Năstase. Decizia a fost confirmată de Curtea de Apel. 
Partidul Socialist ceruse instanţei să declare nule alegerile locale anticipate desfăşurate în 3 iunie, argumentând 
că Andrei Năstase, liderul Platformei Demnitate şi Adevăr (centru-dreapta), a organizat acţiuni electorale în ziua 
celui de-al doilea tur de scrutin. "Pentru mafie, nu contează votul cetăţenilor. Este o decizie arbitrară" , a declarat 
Andrei Năstase săptămâna trecută, potrivit cotidianului Jurnal de Chişinău. 
Andrei Năstase a câştigat turul doi al alegerilor din Chişinău la o diferenţă de 12.644 de voturi faţă de Ion Ceban. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România susține obiectivul strategic al Republicii Moldova 
România susține eforturile Republicii Moldova de integrare europeană, iar președinția semestrială a Uniunii va 
ajuta reformele de la Chișinău. Declarația îi aparține ministrului delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu: "Am reafirmat obiectivul strategic al României, de 
sprijinire a parcursului european a Republicii Moldova. România a fost, este și va fi cel mai important partener al 
Republicii Moldova în atingerea obiectivului său european. Am exprimat îngrijorările României față de recentele 
evenimente din Republica Moldova. Este foarte important ca cetățenii R. Moldova să aibă, în continuare, 
încredere în instituțiile și mecanismele democratice". 
Iurie Leancă, viceprim-ministru pentru Integrare Europeană al R. Moldova: "Prin acțiuni atât la București, cât și la 
Chișinău, vom putea spori și îmbunătăți imaginea UE și, implicit, și a României în rândurile cetățenilor din R. 
Moldova. Și cunt convins că președinția română ne va permite să avansăm cu obiectivul strategic al R. Moldova, 
cel de a deveni eligibil pentru aderarea la UE". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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